
 
 číslo materiálu: 6/1 | usnesení R/1070/23 
Komise: Komise kulturní 
Datum: 27. 9. 2023   17:15 hod 
Přítomni: 
 
Host: 
Omluveni: 
Neomluveni: 

viz prezenční listina 
P. Ladra – administrátor komise 
 
L. Kment, P. Apolen, D. Jelínek, L. Petránek, M. Trdličková 
Zd. Jeřábek,  

Gestoři RM: T. Morawski 
Příští jednání: 17. 10. 2023 
 
1) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

Program jednání komise se týkal především tématu nastavení provozních podmínek Breüerových 
sadů (parku pod Vl. dvorem). Okrajově bylo probráno téma poesiomatu a koncepce kultury (toto 
téma bude detailněji probíráno na dalších jednáních). 
 

● Provozní podmínky parku pod Vl. dvorem: 
Proběhla poměrně živá diskuze, ve které členové komise a vedení OCRŠK nastiňovali provozní 
aspekty, problémové situace, vliv akcí v parku na okolí, výše pronájmů, komerčnost a 
nekomerčnost akcí ve vztahu k pronájmům parku, max. počty akcí, vliv městských dotací na 
podmínky pronájmu parku apod. 
Hlavní body k řešení: 

▪ Vytíženost parku (návrh květen – září) 
▪ Frekvence akcí 
▪ Systém blokace termínů pronájmů (diskuze o způsobu, jedna varianta je čekat na to, 

co nabídnou zájemci. Druhá je vypsat konkrétní termíny a na ty si nechat od 
pořadatelů nabídnout akce). Možnost stanovit jeden konkrétní termín v roce, do 
kterého se budou zájemci o pořádání kulturních akcí hlásit a až na základě podaných 
přihlášek vybírat dle systému vypsaných/poptávaných termínů. 

▪ Výše pronájmů - pevná částka + procento ze vstupného (například      50.000 Kč/den + 
cca 15% z hrubé tržby za vstupné) 

▪ Pokusit se specifikovat komerční a nekomerční aktivity 
▪ Diskuze nad tím, zda-li park p     řednostně      pronajmout tradičním akcím (Královské 

Stříbření, Kutnohorská kocábka, Kutnohorský majáles, PARKování apod.) 
▪ Akce s dotační podporou města – možnost pronájmu      parku pouze za úhradu 

provozních nákladů (elektřina, voda, toalety apod.) 
▪ Kolize akcí v parku s ostatními v okolí – najít systém pronájmů parku tak, aby se akce 

„nepotkávaly“. Pokud by byl pronájem v parku, žádnou další městskou lokaci na stejný 
termín nepronajímat. Na druhou stranu, pokud by byly známy termíny důležitých akcí 
v objektech ve vnitřním městě (Barbora, Vl. dvůr apod.), nepronajímat na stejný 
termín park. Soukromé prostory se bohužel ovlivnit nedají. Každý příklad kolize by pak 
měl projít individuálním zhodnocením, aby se zbytečně nerušili akce, které se zvukově 
rušit nebudou. 

▪ Termíny a lokace největších akcí ve městě s dotační podporou města KH jsou známé 
koncem října, kdy se uzavírají dotační výzvy. Jakákoliv práce s termíny v parku by měla 
začít až v okamžiku uzavření dotačních výzev. Není v budoucnu možné, aby si 
pořadatelé vyhlašovali předprodeje vstupenek na akce, na které ještě nemají 



schválené pronájmy, nebo se jim schvalovaly pronájmy parku rok dopředu. 
 

Závěr: OCRŠK vypracuje rámcový návrh provozních podmínek parku a spolu s komisí proběhne 
jejich následná finalizace do podoby návrhu pro vedení města.  
 
 

● Poesiomat 
▪ Stručné přiblížení historie projektu v KH 
▪ náklad je cca 250.000 Kč, obsah cca 10 – 15 nahrávek, výběr nahrávek je možné 

ovlivnit a zařadit např. místní umělce 
▪ 5 letý servis 
▪ Mgr. Morawski informoval, že názory v RM na umístění poesiomatu nejsou jednotné 
▪ Nově došlo k propojení provozovatele poesiomatu s předsedou Klubu rodáků a přátel 

Kutné Hory Ing. Navrátilem. Toto spojení se jeví jako smysluplné, protože by šlo o 
propojení projektů, které se oba zabývají poezií (Ortenova KH – poesiomat). Nějaký 
výsledek případné spolupráce zatím není známý. 

▪ Lokace poesiomatu – padlo několik návrhů: zadní část parku pod Vl. dvorem, u 
Barbory, v přední části parku pod Vl. dvorem, před novou knihovnou  

 
● Koncepce kultury 

▪ Toto téma bylo přesunuto na jiné jednání komise a budou mu věnována samostatná 
jednání. Problematika je složitá, komise by koncepci netvořila, ale došlo by k zadání 
specializované firmě.       OCRŠK by mělo vytvořit základní záměr koncepce a její 
očekávané výstupy a výsledky, nad kterými by pak komise vedla diskuzi a přijala závěr, 
zda-li taková koncepce bude pro Kutnou Horu přínosná. 

 
2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
Konkrétní požadavky komise vůči radě města na tomto jednání nezazněly. 
 
3) Reakce rady města: 
 
 
Zapsal: Pavel Ladra 
Zápis ověřil: Š. Drtina 
 
Přílohy zápisu: 
Záznam poznámek z brainstormingu - park  
 

 
 

 



 
 



 
 


